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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 39-1/2024.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 
Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), 

Időpont: 2024. április 12. 10,00  

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte az elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programját. Megállapította a határozatképességet (6 fő). Javaslatot tett az 

emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető személyére. 

 

 
4/2024 (04.12.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének személyét (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta 

 

Az emlékeztető késztőjének személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag elfogadta. 

 

Elnök: ismertette az írásban korábban megküldött napirendi pontokat, amelyhez hozzátette, 

hogy az első és második napirendi pont felcserélésre kerül egyéb – temetésen való részvételi – 

elfoglaltság jelzése miatt. Ennek alapján a napirendi pont javaslatok az alábbiak: 

 

1. A 2023. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása, 

illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elő terjesztésre javaslása (írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető, FB elnök 

2. Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk 

álló feladatokról (pl. Küldöttgyűlés, Tűzoltó Napi ünnepség, tűzoltó börze 

Pilisszentivánon, Csillagtúra Gyulán, tűzoltó versenyek, határon túli és partner 

szervezetek delegációinak fogadása és küldése, CTIF bizottságokban való részvétel) 

(szóbeli);  

  Előterjesztő: elnök 

3. Egyebek 

 

 
5/2024 (04.13.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

Elnök: napirendi pontok előtt jelezte, hogy az elnökségben Dr. Pimper László az LTSZ 

alelnöke, LTSZ tagozatvezető-helyettese lemondott, helyette új elnökségi tagot delegált a 

Létesítményi Tagozat, Pesztericz Rajmund személyében, aki a Paksi Atomerőmű 

Létesítményi Tűzoltóság tagja, a LTSZ tagozatvezető-helyettese. 
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Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: A 2023. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet 

megtárgyalása, illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elő terjesztésre javaslása; 

 

Elnök: A gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása és annak 

elfogadásához előzetesen a FB részére állásfoglalásra, majd az elnökség részére is írásban 

meg lett küldve a szükséges dokumentáció. A FB tegnapi ülésén megtárgyalta, ellenőrizte és 

majd arról a FB elnöke is beszámol az elnökségnek.  

Felkérte a gazdasági vezetőt tájékoztatásra. 

 

Gazdasági vezető: ismertette az eddigi finanszírozott tevékenységeket, jelezte, hogy 

valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, elmaradás nincs, az állami támogatás 

2023. évi beszámolóit a BM OKF-re határidőre benyújtottuk, általuk elfogadásra és már a BM 

felé megküldésre is került, így annak ellenőrzése folyamatban van. A korábbi évben kapott, a 

rendezvényeink megvalósítása érdekében a tavalyra átütemezett egyéb támogatással is 

elszámoltunk.  

 

Az elnök által is említettek szerint a munka és költségvetési terv szerint történik. Jelezte, hogy 

a feladatokhoz a fedezet a rendelkezésünkre áll. Ennek tényét tartalmazza a főkönyv és a 

közhasznúsági melléklet, valamint azt a szakmai beszámolóban is jeleztük. A beszámolóban 

és a közhasznúsági mellékletben is jól látható a meglévő pénzeszköz, az időbeni elhatárolás 

ténye.  

 

A 2024. évi állami támogatás még nem érkezett meg, de remélhetőleg április végéig, a CTIF 

olimpiára a nevezési díj befizetéséig meg fog érkezni. 

 

Elnök: felkérte a FB elnökét az elnökséget tájékoztassa a tegnap lezajlott FB ülésről és  

javasolja elfogadásra a beszámolót és közhasznúsági mellékletet. 

 

Miakich Gábor, FB elnök: elmondta, hogy a tegnapi napon a bizottság áttekintette a 

beszámolót, ellenőrzést is végzett és az elnökségnek és a küldöttgyűlésnek is elfogadásra 

javasolja a beszámolót és a közhasznúsági mellékletet. 

 

Elnök: megkérdezte, hogy van-e kérdés, illetve, hogy a megküldött dokumentációban az 

elhangzottakkal egyezően kapták-e meg az Elnökség tagjai a tájékoztatást? 

 

Az Elnökség egyhangúlag jelezte, hogy a beszámolóban és a közhasznúsági mellékletben 

foglaltakkal egyetért, azt elfogadja. 

 

További kérdés, javaslat nem hangzott el. 

 

Az Elnökség tagjai az előzetesen megküldött beszámoló és közhasznúsági melléklet, valamint 

a FB elfogadó javaslata alapján, az alábbi határozatot meghozták. 

 

6/2024 (04.12.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2023. évi gazdálkodási beszámolóját és a közhasznúsági melléklett 

elfogadta azt a küldöttgyűlés elé elfogadásra (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással)  javasolja. 
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2. napirendi pont: Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról és az 

előttünk álló feladatokról (pl. Küldöttgyűlés, Tűzoltó Napi ünnepség, tűzoltó börze 

Pilisszentivánon, Csillagtúra Gyulán, tűzoltó versenyek, határon túli és partner szervezetek 

delegációinak fogadása és küldése, CTIF bizottságokban való részvétel) 

 

Elnök: tájékoztatójában kiemelte, ahogy azt korábban is jelezte, hogy az MTSZ alapvető célja 

a működőképesség megőrzése és fejlesztése volt.  

Jelezte, hogy a HOB előtti, tavaly decemberi beszámolójával kapcsolatosan is van remény a 

jövőbeni célok elérésére. Ismertette a kezdeményezésünkre a március 15-ei állami 

elismeréseket. 

Az előttünk álló rendezvények és eseményeket röviden felvázolta: így pl. május 03-ai 

küldöttgyűlés Lakiteleken, másnap tűzoltó napi ünnepséggel, szlovák-magyar együttműködési 

megállapodás megújítása, olaszországi CTIF nemzetközi tűzoltó olimpia, balatonföldvári 

szakmai konferencia, gyulai Csillag Túra. 

Ismertette a MTSZ - BM OKF együttműködési megállapodás felülvizsgálatának 

kezdeményezését, amelyet megküldött valamennyi megyei elnöknek és a LTSZ, ÖTOSZ 

elnökének is. A 2025. évi központi költségvetésre a nem hivatásos tűzoltóságok támogatás 

emelésére benyújtott javaslatot, a szakmai bizottságok kiegészítésére tett javaslatot a 

küldöttgyűlés felé, ld: Tűzmegelőzési Bizottság. 

A CTIF-en belüli részvételünk is javult, pl. párizsi tűzoltó találkozón, illetve oslói CTIF 

konferencián való részvétel. 

 

Megkérdezte, hogy van-e kérdés az eddig elhangzottakhoz. 

  

Más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett, a napirendi pont lezárásra került. 

 

3. Egyebek  

 

Elnök: a BM OKF által megküldött és továbbított pályázatról, az EU-s projektekkel 

kapcsolatban is szólt, kiemelve a Kelemen Zsolt által koordináltakat, aki később röviden 

ismerteti az eddigi tapasztalatokat. 

Felkérte Nagy Gábor urat, a Repülőtéri Létesítményi Tűzoltóság parancsnokát, majd ezt 

követően Pesztericz Rajmund urat, a Paksi Atomerőmű Létesítményi Tűzoltóság parancsnokát 

rövid bemutatkozásra. 

 

Nagy Gábor: röviden ismertette az eddigi több mint tízéves szakmai munkáját, a repülőtér 

létesítményi tűzoltósággá alakítását, annak eddigi eredményeit. 

 

Pesztericz Rajmund: bemutatkozása mellett a paksi tűzoltóság működéséről is szólt röviden. 

 

Elnök: megköszönte az ismertetést, felkérte Kelemen urat hozzászólásra. 

 

Kelemen Zsolt: ismertette az EU-s pályázatok helyzetét, szólt az előző ciklusban pályázott 

összegekről, az abból beszerzett eszközökről, illetve a KÜM-ből a pályázati felügyelők 

tudnak segíteni, ami a pályázatok megvalósításához szükséges. 

 

Varga András, BAZ MTSZ elnök: a pályázatokkal kapcsolatosan jelezte, hogy technikai 

fejlesztésekhez az EU-s pályázatokban találták meg a forrásokat, és röviden szólt a következő 

pályázatról is, amire a MH és szlovák partnerrel együtt pályáztak. Ezeket, főleg a kisebb 

projektekbe javasolja a megyéknek is a bekapcsolódást, a pályázatok benyújtását. 

Összességében kedvező tapasztalatokról tud beszámolni, főleg az önkéntesek motiválásában, 

tűzoltó technikák, autók beszerzésére lát lehetőséget, a preventív feladatokra is van a 
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pályázatokon belül lehetőség és a lakosság védelméhez a vállalkozókat is be lehet vonni. 

Igyekeznek videó és oktató anyagot is készíteni a további feladatok, illetve promóció céljából. 

 

Kelemen Zsolt: oktatás céljából is látja a lehetőséget a tananyagok, felkészítő anyagok 

megküldésével, illetve felkészítő tanfolyamok, képzések vonatkozásában. A Képzési 

Bizottságban látja a jövőben ennek a koordinációs lehetőségét. 

 

Elnök: a MTSZ két projektben érintett egyrészt a Balatoni Fejlesztési Tanács pályázatában és 

a Csongrád-Csanád Vármegyei és a vajdasági tűzoltó szövetség projekt kapcsán, nem 

pénzügyi partnerként való részvétellel. 

 

Az elnökség megvitatta a pályázati lehetőségek esetleges felhasználását, illetve a már 

meglévő tapasztalatok továbbadását, a koordinációs lehetőségeket, a tananyagok, modulokba 

való csatlakozást, abban a részvétel, az előmenetel dokumentálását.  

 

Elnök: pár szóban jelezte a jövő évi tisztújítással kapcsolatos eddigi feladatokat. 

 

Kelemen Zsolt: a párizsi konferencián elhangzottakról szólt röviden, ahol 18 ország tűzoltó 

szövetségének képviselői voltak jelen. 

 

A napirendi ponthoz további javaslat nem érkezett, az lezárásra került. 

 

 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 11.40-kor lezárta az ülést. 

 

Kmf. 

      


